

# KAMY About Us Sheet

## Who are we?

**Klima Action Malaysia (KAMY)** is a peaceful movement comprising groups/individuals calling for a democratic climate action demanding climate justice in Malaysia.

## Our campaigns

To raise awareness among the public about the urgency for climate justice and to push for active and effective policy changes at the Federal level via an array of engaging and inclusive activities.

## KAMY MISSION

- To hold a **Roundtable Discussion** amongst environmental and civil rights organisations in Malaysia to formulate a comprehensive demand addressing pressing environmental issues throughout Malaysia
- To initiate **Citizen Assembly** where all representatives of members of the public come together to learn and debate issues, and come to conclusions on the best solutions
- To formulate, tabulate and documentise said demands into a memorandum--presented at the Parliament.
- To organize protests, marches, training, workshops, and solidarity actions etc to continuously raise awareness for climate justice in Malaysia & lobby for active and immediate changes in policies.

*[Follow us on our social media to be updated with our activities and events]*

**KAMY climate activities so far** [READ HERE](#)

**KAMY media footprint** [READ HERE](#)

## What can you do?

We urge everyone regardless of background and sector to take part and take action to urge our politicians to treat climate change as a CRISIS!

## **KAMY demands**

- 1. Members of the Parliament and Ministers to treat climate change as a CRISIS and declare a “state of emergency”**
- 2. A just transition towards a low carbon, resilient and sustainable economy**
- 3. Stricter Environmental Regulations and effective enforcement.**
- 4. Access to data transparency, urging accountability and integrity in all levels of the Government.**
- 5. Prioritise adaptations centred on the ecosystem and natural environment to combat the effects of climate change**
- 6. Adopt a sustainable system of land usage which prioritises the environment and people. (People and Environment before Profit)**
- 7. Justice for the Orang Asli in matters relating to land rights based on the principles of Free Prior Informed Consent (FPIC)**
- 8. Increase of climate literacy in Malaysia.**
- 9. Sustainability and climate resilience as a precondition of new infrastructure and development projects**

# **KAMY - informasi**

## **Siapa KAMY?**

Klima Action Malaysia (KAMY) ialah satu pergerakan aman yang terdiri daripada kumpulan / individu yang menyeru pendekatan yang lebih demokratik terhadap tindakan iklim dan menuntut keadilan iklim di Malaysia.

## **Kempen KAMY**

Meningkatkan kesedaran orang ramai tentang kepentingan keadilan iklim serta menggesa kerajaan Malaysia untuk satu perubahan dasar yang berkesan di peringkat Persekutuan berdasarkan kepentingan alam sekitar di Malaysia

## **MISI KAMY**

- Mengadakan perbincangan bersama organisasi alam sekitar dan organisasi hak asasi manusia di Malaysia bagi mengumpul permintaan yang menyeluruh dan terperinci untuk dibentangkan kepada Kerajaan.
- Memulakan kempen “**Citizen Assembly**” yang memberi platform untuk perwakilan dari masyarakat berkumpul untuk belajar dan memperdebatkan masalah sehingga menemukan solusi terbaik
- Merumuskan dan mendokumentasikan tuntutan dan solusi tersebut dalam sebuah memorandum yang efektif - dipresentasikan di Parlimen
- Menganjurkan protes, perhimpunan, perarakan, acara, latihan, bengkel dan lain-lain untuk meningkatkan kesedaran awam terhadap perubahan iklim di Malaysia & melobi perubahan aktif dan segera dalam dasar

[butiran-butiran yang berkaitan akan diumumkan melalui sosial media KAMY]

**Aktiviti KAMY setakat ini:** [Sila baca di sini](#)

**KAMY media footprint** [Sila baca di sini](#)

## **Apakah yang anda boleh lakukan?**

KAMY menggesa semua pihak dari pelbagai latar belakang dalam lapisan sektor dan masyarakat untuk mengambil bahagian dan tindakan untuk menggesa ahli politik negara supaya mengambil isu perubahan iklim sebagai satu KRISIS !

## Tuntutan KAMY

1. Ahli Parlimen dan Menteri mengambil isu perubahan iklim sebagai satu krisis dan isytihar DARURAT IKLIM
2. Perubahan yang adil ke arah ekonomi rendah karbon yang mampan
3. Perketatkan undang-undang alam sekitar dan penguatkuasaan
4. Akses kepada data yang telus, dan lebih akauntabiliti dan integriti daripada kerajaan pusat dan negeri.
5. Prioriti terhadap adaptasi yang berdasarkan ekosistem dan alam semulajadi untuk menangani kesan perubahan iklim
6. Sistem penggunaan tanah mampan yang mengutamakan alam sekitar dan manusia (Manusia dan Alam Sekitar sebelum Keuntungan)
7. Keadilan dalam pengagihan polisi bagi Orang Asli dalam urusan hak milik tanah berdasarkan FPIC, 'Free Prior Informed Consent'
8. Masyarakat celik dan sedar tentang perubahan iklim
9. Kemampanan dan daya tahan iklim sebagai prasyarat untuk kelulusan projek infrastruktur

# ***KAMY - informasi (Mandarin)***

## **什么是马来西亚气候行动（KAMY）？**

马来西亚气候行动(KAMY) 是一个由群组或个人组成的和平行动，主要呼吁马来西亚以更进步，更民主地方式面对气候变化课题，并达到气候正义（climate justice）。

## **你能做些什么？**

KAMY呼吁来自社会各阶层的人士参与对政治人物施压的运动，以便政治人物能够把气候变化视为一场危机。

## **KAMY的使命**

- 与环境组织及马来西亚人权组织进行讨论，并收集全面化的诉求以向政府展示。
- 成立公民大会（Citizen Assembly），为社会各代表提供学习和辩论问题的平台，以找到最佳方案。
- 总结和记录所讨论的诉求及方案，并向国会提呈该备忘录。
- 举办抗议，集会，游行，培训，作坊等活动以提高公众对气候变化的意识，以起到改变政策的作用。

# 马来西亚气候行动（KAMY）备忘录

1. 内阁部长及国会议员把气候变化课题视为一场危机，并宣布环境紧急动议
2. 致力打造可永续发展的低碳排放量经济
3. 加强保护环境的法律与执法
4. 透明化数据与资料，让地方政府与州政府更透明，更负责任
5. 在应对气候变化的后果时，优先选择接近生态系统和自然环境的应对方式
6. 在土地使用方面，优先考量自然环境与人类（人类和自然环境在利润之上）
7. 正义地处理原住民土地问题，并确保原住民的同意是自由的，自发的，且是在了解状况的情况下给的（Free Prior Informed Consent）
8. 提高社会对气候变化议题的醒觉
9. 在批准基础设施的建设之前以可持续发展和自然环境保护做为先决条件

**#KuasaKepadaRakyat**

